

<p>Автор(ы) и название статьи Author(s) and title of the article</p>	<p>Аннотация</p>	<p>Abstract</p>	<p>Ключевые слова</p>	<p>Key words</p>
<p>Гридин А.Н. СОЦИАЛИЗАЦИЯ СОВРЕМЕННОГО ДЕМОКРАТИЧЕСКОГО ГОСУДАРСТВА</p> <p>Gridin, A.N. SOCIALIZATION OF THE MODERN DEMOCRATIC STATE</p>	<p><i>Данная статья посвящена анализу концептуальных основ социализации современного демократического государства. Рассмотрен опыт зарубежных государств в части формирования и реализации государственной социальной политики.</i></p>	<p><i>This article analyzes the conceptual foundations of socialization of a modern democratic state. The experience of foreign countries in the development and implementation of state social policy is considered.</i></p>	<p><i>государство, общество, социализация, децентрализация, социальная политика.</i></p>	<p><i>state, society, socialization, decentralization, social policy.</i></p>
<p>Дрёмова А.В. ПРАВОВЫЕ ПРОБЛЕМЫ СУРРОГАТНОГО МАТЕРИНСТВА И ДОГОВОРА СУРРОГАТНОГО МАТЕРИНСТВА В ДНР И ЗА РУБЕЖОМ</p> <p>Dremova, A.V. LEGAL PROBLEMS OF SURROGACY AND SURROGACY CONTRACTS IN THE DPR AND ABROAD</p>	<p><i>В данной статье рассмотрены основные пробелы действующего гражданского законодательства в области применения процедуры суррогатного материнства, проведен сравнительный анализ договоров о суррогатном материнстве США и Германии, а также осуществлен правовой анализ различных позиций ученых, предложены пути решения существующих на современном этапе пробелов законодательства в данной отрасли.</i></p>	<p><i>This article examines the main gaps in the current civil legislation in the field of the surrogacy procedure, a comparative analysis of the surrogacy agreements of the United States and Germany is carried out, as well as a legal analysis of various positions of scientists is carried out, ways to solve the existing gaps in legislation in this industry at the present stage are proposed.</i></p>	<p><i>договор суррогатного материнства, суррогатное материнство, предмет договора, правовая природа договора суррогатного материнства, договор суррогатного материнства за рубежом, пробелы законодательства.</i></p>	<p><i>surrogate motherhood contract, surrogate motherhood, the subject of the contract, the legal nature of the surrogate motherhood contract, surrogate motherhood contract abroad, legislative gaps.</i></p>
<p>Емельяненко К.С. ПРАВОВАЯ АКТИВНОСТЬ КАК УСЛОВИЕ ЭФФЕКТИВНОСТИ ПРАВОВОГО РЕГУЛИРОВАНИЯ</p> <p>Emelyanenko, K.S. LEGAL ACTIVITY AS EFFICIENCY</p>	<p><i>Статья посвящена анализу положительной и отрицательной активности в сфере права; обоснован тезис о том, что солидарность субъектов права с требованиями действующего</i></p>	<p><i>The article is devoted to analysis of the positive and negative activity in the field of law, the argument that solidarity subjects of the current legislation, their active position regarding the</i></p>	<p><i>правовое регулирование, эффективность, правовая активность, отрицательная активность, социальный капитал,</i></p>	<p><i>regulation, efficiency, legal activity, negative activity, social capital, corporate citizenship.</i></p>

<p>CONDITION OF LEGAL REGULATION</p>	<p><i>законодательства, их активная позиция по реализации правовых предписаний является важной составляющей обеспечения эффективности правового регулирования.</i></p>	<p><i>implementation of the laws is an important part of ensuring the effectiveness of regulation was substantiated.</i></p>	<p><i>корпоративное гражданство.</i></p>	
<p>Емельяненко К.С., Гаврилюк К.А. ПРОБЛЕМЫ РЕФОРМИРОВАНИЯ СОВЕТА БЕЗОПАСНОСТИ ООН С ЦЕЛЬЮ ПОДДЕРЖАНИЯ БЕЗОПАСНОСТИ МИРА</p> <p>Emelyanenko, K.S., Gavrilyuk, K.A. PROBLEMS OF REFORMING THE UN SECURITY COUNCIL TO MAINTAIN THE SECURITY OF THE WORLD</p>	<p><i>В статье рассматривается понятие Совета Безопасности ООН, его структура, определены проблемы реформирования Совета безопасности ООН и возможные модели усовершенствования деятельности органа с целью поддержания безопасности мира. Также в статье анализируются позиции государств – членов организации по вопросу реформирования Совета Безопасности ООН.</i></p>	<p><i>The article studies the concept of the UN Security Council and its structure, identifies the problems of reforming the UN Security Council and possible models for improving the activities of the body in order to maintain security in the world. The article also analyzes the positions of the member states of the organization on the issue of reforming the UN Security Council.</i></p>	<p><i>Организация Объединенных Наций, Совет Безопасности ООН, реформа, право вето, международные конфликты, постоянные члены, непостоянные члены.</i></p>	<p><i>United Nations, UN Security Council, reform, veto, international conflicts, permanent members, non-permanent members</i></p>
<p>Карпенко Л.К. УГОЛОВНО-ПРАВОВАЯ ОХРАНА ВРАЧЕБНОЙ ТАЙНЫ ПО ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВУ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ И ДОНЕЦКОЙ НАРОДНОЙ РЕСПУБЛИКИ: ПРОБЛЕМЫ И ПЕРСПЕКТИВЫ</p> <p>Karpenko, L.K. CRIMINAL AND LEGAL PROTECTION OF MEDICAL SECRET UNDER THE LEGISLATION OF THE RUSSIAN FEDERATION AND THE DONETSK PEOPLE'S REPUBLIC: PROBLEMS AND PROSPECTS</p>	<p><i>В статье раскрыты особенности уголовно-правовой охраны врачебной тайны в Российской Федерации и в Донецкой Народной Республике на современном этапе. Определено, что сведения, составляющие предмет врачебной тайны, охраняются посредством уголовно-правового запрета на нарушение неприкосновенности частной жизни физического лица. Определены факторы социальной обусловленности криминализации незаконного разглашения врачебной тайны.</i></p>	<p><i>The article is devoted to consideration of the doctor-patient confidentiality criminal law protection's characteristics in Russian Federation and Donetsk People's Republic at present. It is defined that doctor-patient confidential information is protected within the criminal prohibition on breaching the inviolability of person's privacy. The social conditionality factors of divulging confidential medical information's criminalization are identified.</i></p>	<p><i>сведения, врачебная тайна, уголовно-правовая охрана, частная жизнь, социальная обусловленность.</i></p>	<p><i>information, doctor-patient confidentiality, criminal law protection, person's privacy, social conditionality.</i></p>

<p>Комаров В.А. ДОГОВОРНАЯ ПРИРОДА НОТАРИАЛЬНЫХ ПРАВООТНОШЕНИЙ: ТЕОРЕТИКО-ПРАВОВОЙ АНАЛИЗ</p> <p>Komarov, V.A. CONTRACTUAL NATURE OF NOTARIAL LEGAL RELATIONS: THEORETICAL AND LEGAL ANALYSIS</p>	<p><i>Раскрыта сущность и правовая природа правореализационной практики нотариата, установлена его функциональная направленность, охарактеризованы стадии и процедурный регламент правореализационного процесса, выявлены структурные элементы и установлена взаимосвязь между ними, определена роль правоохранительной и правозащитной нотариальной практики.</i></p>	<p><i>The essence and legal nature of the legal practice of the notary are revealed, its functional orientation is established, the principles and procedural regulations of the legal implementation process are characterized, structural elements are identified and the relationship between them is established, the role of law enforcement and human rights notary is determined.</i></p>	<p><i>гражданское общество, государство, общественные отношения, институт нотариата, права, обязанности, стороны.</i></p>	<p><i>civil society, state, public relations, notary institution, rights, obligations, parties.</i></p>
<p>Несвитайло Н.Л. УМЫШЛЕННОЕ ПУБЛИЧНОЕ РАСПРОСТРАНЕНИЕ НЕДОСТОВЕРНОЙ ОБЩЕСТВЕННО ЗНАЧИМОЙ ИНФОРМАЦИИ В СМИ КАК УГРОЗА МЕЖДУНАРОДНОМУ МИРУ И БЕЗОПАСНОСТИ ГОСУДАРСТВА</p> <p>Nesvitaylo, N.L. INTENTIONAL PUBLIC DISTRIBUTION OF INCORRECT PUBLICLY SIGNIFICANT INFORMATION IN THE MEDIA AS A THREAT TO INTERNATIONAL PEACE AND THE SECURITY OF THE STATE</p>	<p><i>В данной статье рассматривается глобальный вопрос противостояния Русского мира попыткам в деструктивных целях умышенного публичного распространения заведомо ложной информации в СМИ и информационно-телекоммуникационных сетях в угоду западноевропейских и американских политиков через принятие мер правового регулирования.</i></p>	<p><i>This article deals with the global issue of the Russian world's opposition to attempts for destructive purposes of intended public dissemination of deliberately false information in the media and electronic information and telecommunication networks to please Western European and American politicians through the adoption of legal regulation measures.</i></p>	<p><i>государство, угроза, заведомо ложная информация, фейк, информационные вбросы, Интернет, средства массовой информации, государственная и общественная безопасность, законодательство, преступление, уголовная ответственность.</i></p>	<p><i>state, threat, deliberately false information, fake, information stuffing, Internet, mass media, state and public security, legislation, crime, criminal liability.</i></p>
<p>Павленко П.И., Шипитко А.В. НАРОДНАЯ ПРАВОТВОРЧЕСКАЯ ИНИЦИАТИВА, КРИТЕРИИ И ВИДЫ</p>	<p><i>В статье рассматриваются проблемные аспекты определения места народной правотворческой инициативы в</i></p>	<p><i>Some problematic aspects of determining the place of the people's law-making initiative in the system of democracy are</i></p>	<p><i>нормотворчество, народная правотворческая инициатива,</i></p>	<p><i>rulemaking, people's law-making initiative, democracy, direct</i></p>

<p>ЕЕ КЛАССИФИКАЦИИ</p> <p>Pavlenko, P.I., Shipitko, A.V. PEOPLE'S LAW-MAKING INITIATIVE, CRITERIA AND TYPES OF ITS CLASSIFICATION</p>	<p><i>системе народовластия. В статье рассмотрено понятие народной правотворческой инициативы сквозь призму научных подходов и законодательной практики разных стран. Также в статье раскрыты конституционно-правовые виды народной правотворческой инициативы.</i></p>	<p><i>discussed in the article. The concept of people's law-making initiative through the prism of scientific approaches and legislative practice of different countries are studied in the article. The article also reveals the constitutional and legal types of the people's law-making initiative.</i></p>	<p><i>народовластие, непосредственное народовластие.</i></p>	<p><i>democracy.</i></p>
<p>Педерсен И.А. ПРОБЛЕМЫ НОРМАТИВНО-ПРАВОВОГО РЕГУЛИРОВАНИЯ ОТВЕТСТВЕННОСТИ ЗА БЮДЖЕТНЫЕ ПРАВОНАРУШЕНИЯ В ДОНЕЦКОЙ НАРОДНОЙ РЕСПУБЛИКЕ</p> <p>Pedersen, I.A. PROBLEMS OF LEGAL REGULATION OF RESPONSIBILITY FOR BUDGET VIOLATIONS IN THE DONETSK PEOPLE'S REPUBLIC</p>	<p><i>В статье рассмотрены виды бюджетных правонарушений, установленных бюджетным законодательством Донецкой Народной Республики. Проанализированы признаки бюджетно-правовой ответственности как разновидности юридической ответственности, а также виды государственно-принудительных мер воздействия к нарушителям бюджетного законодательства в Донецкой Народной Республике. Обоснованы основные направления совершенствования бюджетного законодательства в части применения бюджетно-правовой ответственности к участникам бюджетного процесса.</i></p>	<p><i>The article considers the types of budget offenses established by the budget legislation of the Donetsk People's Republic. The signs of budgetary and legal responsibility as a kind of legal responsibility, as well as types of state-coercive measures of influence against violators of budgetary legislation in the Donetsk People's Republic are analyzed. The main directions of improvement of the budgetary legislation regarding the application of budgetary-legal responsibility to the participants of the budgetary process are substantiated.</i></p>	<p><i>бюджет, бюджетные нарушения, бюджетно-правовая ответственность, бюджетный процесс, нормативно-правовое регулирование.</i></p>	<p><i>budget, budgetary violations, budgetary and legal responsibility, budgetary process, legal regulation.</i></p>
<p>Полякова Я.В. НЕКОТОРЫЕ ВОПРОСЫ ИСТОРИИ И СОВРЕМЕННЫХ ТЕНДЕНЦИЙ РАЗВИТИЯ ЮРИДИЧЕСКОЙ ЛИНГВИСТИКИ</p>	<p><i>В статье рассмотрены некоторые вопросы истории развития юридической лингвистики в зарубежных странах и современные</i></p>	<p><i>The article deals with some issues of the history of legal linguistics in foreign countries and current trends. The peculiarities of the formation</i></p>	<p><i>юридическая лингвистика, лингвистическая экспертиза, юридический дискурс,</i></p>	<p><i>legal linguistics, forensic linguistics, linguistic expertise, legal discourse, interdisciplinary</i></p>

<p>В ЗАРУБЕЖНЫХ СТРАНАХ</p> <p>Poliakova, I.V. SOME ISSUES OF THE HISTORY AND MODERN TRENDS IN THE DEVELOPMENT OF LEGAL LINGUISTICS IN FOREIGN COUNTRIES</p>	<p><i>тенденции. Проанализированы особенности становления юридической лингвистики на примере Великобритании, США, Германии и Австрии. Современные направления исследований охватывают широкий спектр юридического дискурса и направлены на углубление изучения различных уровней языка и юридической практики.</i></p>	<p><i>of legal linguistics are analyzed on the example of Great Britain, the USA, Germany and Austria. Current areas of research cover a wide range of legal discourse and are aimed at deepening the study of various levels of language and legal practice.</i></p>	<p><i>междисциплинарная область.</i></p>	<p><i>field.</i></p>
<p>Савченко А.А., Кучерук А.С. К ВОПРОСУ О РАЗМЕЩЕНИИ ПЛЕННЫХ НА ТЕРРИТОРИИ ДОНЕЦКОЙ НАРОДНОЙ РЕСПУБЛИКИ</p> <p>Savchenko, A.A., Kucheruk, A.S. ON THE ISSUE OF THE PLACEMENT OF PRISONERS ON THE TERRITORY OF THE DONETSK PEOPLE'S REPUBLIC</p>	<p><i>Статья посвящена изучению вопроса о содержании военнопленных во время военного конфликта на Донбассе в учреждениях Государственной службы исполнения наказаний Министерства юстиции Донецкой Народной Республики, а также особенностях правового регулирования данного вопроса на законодательном уровне.</i></p>	<p><i>The article is devoted to the study of the issue of the detention of war prisoners during the military conflict in the Donbass in the institutions of the State Penitentiary Service of the Ministry of Justice of the Donetsk People's Republic, as well as the specifics of the legal regulation of this issue at the legislative level.</i></p>	<p><i>военнопленный, пленный, режим особых условий, военное положение, военный конфликт, специальная военная операция, учреждения исполнения наказаний, законодательство Донецкой Народной Республики.</i></p>	<p><i>prisoner of war, regime of special conditions, martial law, military conflict, special military operation, penal institutions, legislation of the Donetsk People's Republic.</i></p>
<p>Светличная И.А., Мироненко С.Ю. КВАЛИФИКАЦИЯ СОУЧАСТИЯ В ФОРМЕ ПРЕСТУПНОЙ ГРУППЫ</p> <p>Svetlichnaya, I.A., Mironenko, S.Yu. QUALIFICATION OF COMPLICITY IN THE FORM OF A CRIMINAL GROUP</p>	<p><i>В статье проводится анализ особенностей соучастия в преступлении в форме преступной группы. Акцентируется внимание на том, что преступная деятельность при соучастии представляет собой самый опасный вид преступной деятельности, которая проявляется в обдуманных, разнообразных, многогранных действиях нескольких лиц, и</i></p>	<p><i>The article analyzes the features of complicity in a crime in the form of a criminal group. Attention is focused on the fact that criminal activity with complicity is the most dangerous type of criminal activity, which manifests itself in deliberate, diverse, multifaceted actions of several persons, and is conditioned by</i></p>	<p><i>преступление, соучастие в преступлении, соучастие в форме преступной группы.</i></p>	<p><i>crime, complicity in a crime, complicity in the form of a criminal group.</i></p>

	<p>обусловливается определенными личными качествами каждого из соучастников преступления. В связи с этим требует особого внимания разработка общих проблем соучастия и, в частности, особенности квалификации соучастия в форме преступной группы.</p>	<p><i>each of the accomplices of the crime. In this regard, special attention should be paid to the development of general problems of complicity and, in particular, the specifics of the qualification of complicity in the form of a criminal group.</i></p>		
<p>Сидоренко Ю.А. РАССЛЕДОВАНИЕ КОНТРАБАНДЫ НАРКОТИКОВ, ОСУЩЕСТВЛЯЕМОЙ С ИСПОЛЬЗОВАНИЕМ СЕТИ ИНТЕРНЕТ: ПЕРВОНАЧАЛЬНЫЕ СЛЕДСТВЕННЫЕ ДЕЙСТВИЯ</p> <p>Sidorenko, Yu.A. INVESTIGATION OF DRUG SMUGGLING CARRIED OUT USING THE INTERNET: INITIAL INVESTIGATIVE ACTIONS</p>	<p>Предложена структура методики расследования оборота наркотических средств, осуществляемого с использованием сети Интернет. Указаны элементы криминалистической характеристики Интернет-контрабанды наркотиков. Предложена программа расследования указанных преступлений, конкретизирована тактика задержания подозреваемого на первоначальном этапе расследования, а также применения Интернет-мониторинга в ходе проведения тактической операции. Показана результативность выемки, осмотра вещественных доказательств, изъятия электронной информации, хранящейся в памяти компьютерно-технических устройств.</p>	<p><i>The structure of the methodology of drug trafficking investigation carried out with the help of the Internet is proposed in the article. The elements of criminalistic characteristics of Internet drug smuggling are indicated. A program for investigating these crimes, the tactics of detaining a suspect at the initial stage of the investigation are specified, as well as the use of Internet monitoring during a tactical operation. Effectiveness of the seizure, inspection of physical evidence, seizure of electronic information stored in the memory of computer-technical devices is shown.</i></p>	<p>криминалистика, методика расследования контрабанды, осмотр, обыск, виртуальные следы.</p>	<p><i>criminalistics, methods of investigating drug traffic, examination, search, virtual traces.</i></p>
<p>Ширкова И.В. ПРАВО ИНТЕЛЛЕКТУАЛЬНОЙ</p>	<p>В статье рассматривается право интеллектуальной</p>	<p><i>The article deals with intellectual property law as a</i></p>	<p>права интеллектуальной</p>	<p><i>intellectual property rights,</i></p>

<p>СОБСТВЕННОСТИ КАК ПОДОТРАСЛЬ ГРАЖДАНСКОГО ПРАВА: ПРАВОВОЙ АСПЕКТ</p> <p>Shirkova, I.V. INTELLECTUAL PROPERTY LAW AS A SUB-BRANCH OF CIVIL LAW: LEGAL ASPECT</p>	<p><i>собственности как подотрасль гражданского права, определяются основные правовые институты, проводится взаимосвязь и взаимодействие способов реализации и защиты права интеллектуальной собственности в рамках гражданского законодательства.</i></p>	<p><i>sub-branch of civil law, defines the main legal institutions, and shows the relationship and interaction of ways to implement and protect intellectual property rights in the framework of civil law.</i></p>	<p><i>собственности, авторские права, смежные права, патентное право, нетрадиционные объекты права интеллектуальной собственности.</i></p>	<p><i>copyright, related rights, patent law, non-traditional objects of intellectual property rights.</i></p>
<p>Янчик Е.А. ОСОБЕННОСТИ УГОЛОВНО-ПРАВОВОЙ ХАРАКТЕРИСТИКИ ЗЛОУПОТРЕБЛЕНИЯ ДОЛЖНОСТНЫМИ ПОЛНОМОЧИЯМИ</p> <p>Yanchik, E.A. PECULIARITIES OF CRIMINAL AND LEGAL CHARACTERISTICS OF ABUSE OF OFFICIAL POWERS</p>	<p><i>В настоящей работе рассматриваются особенности злоупотребления должностными полномочиями, представлена характеристика состава данного преступления, а также были определены проблемы, возникающие при квалификации, в том числе со смежными составами преступления. Обозначена важность комплексного подхода в борьбе с преступлениями коррупционной направленности, их высокий уровень общественной опасности для общественного строя и государства в целом.</i></p>	<p><i>This work considers the peculiarities of abuse of official powers, presents the characteristics of the corpus delicti of this crime, and also identifies the problems that arise in the qualification, including with related corpus delicti. The importance of complex approach in the struggle against crimes of corruption orientation, their high level of public danger to the social system and the state as a whole is denoted.</i></p>	<p><i>злоупотребление должностными полномочиями, служебные полномочия, уголовно-правовая характеристика, должностное лицо, государственное управление.</i></p>	<p><i>abuse of official powers, service powers, criminal-legal characteristic, official, public administration.</i></p>